

# GRANTS FOR SCHOOL-ORGANIZED TRIPS QUEBEC, NEW BRUNSWICK, AND SAINT-PIERRE 2026-27

## FRENCH VERSION FOLLOWS

### Description of the Program:

The purpose of this program is to promote students' critical awareness and appreciation of the French language and culture through visits to Québec, New Brunswick and Saint-Pierre et Miquelon. This travel support is intended to promote exposure to the French language and culture, as well as support identity building for francophones and the development of language skills of students for whom French is not a first language.

### Eligibility Criteria

1. Students from Grades 7 to 12 **only** are eligible to participate.
2. Teachers must accompany groups and must submit a written report on the trip **within 30 days** of the return date.

### Documentation

All applications must be accompanied by:

- (i) a detailed itinerary of projected cultural activities and
- (ii) a budget.

**NOTE:** Applications **will not be accepted without an itinerary and a budget. If plans are not confirmed, please indicate this on the application.**

**NOTE:** It is the responsibility of the applicant to ensure that the application and required documents are submitted via the Google Form by the deadline.

### Selection Procedure

- (i) Priority will be established according to the date of the schools' last successful travel grant application.
- (ii) Applications received after the deadline will be placed on the wait list in order of receipt.
- (iii) Schools will be advised of the status of their application by email after the deadline.

### Conditions of Award

#### **1) For Quebec and New Brunswick:**

Schools travelling to Quebec or New Brunswick will receive the following to assist with the cost of airfare:

- (i) \$1,000 per student to a maximum of \$30,000 (30 students).
- (ii) A lump sum of \$2,000 toward the costs of teacher travel (regardless of whether it is 1 or 2 teachers).

#### **2) For Saint-Pierre:**

Schools travelling to Saint-Pierre will receive the following:

- (i) \$200 per student to a maximum of \$6,000 (30 students) **or** \$350 per student (if students are attending the Francoforum Program) to a maximum of \$10,500 (30 students).
- (ii) A lump sum of \$400 toward the cost of teacher travel (regardless of whether it is 1 or 2 teachers).
- (iii) \$1.50 per km for a return trip from the school to Fortune to a maximum of \$3,600 (2,400 km).

#### **3) For Saint Pierre from Labrador:**

Schools travelling to Saint-Pierre **from Labrador** will receive the following:

- (i) \$1,000 per student to a maximum of \$30,000 (30 students).
- (ii) A lump sum of \$2,000 toward the cost of teacher travel (regardless of whether it is 1 or 2 teachers).
- (iii) \$1.50 per km for a return trip from an airport on the island of Newfoundland to Fortune to a maximum of \$1,200 (800 km).

### NOTE 2:

A school may submit **one** application for a trip to either Saint-Pierre, Quebec or New Brunswick in any given year.

### For additional information, please contact:

School Trips, Bursaries and Fellowships  
Programs and Services Division  
Department of Education and Early Childhood  
Development

P.O. Box 8700, St. John's NL A1B 4J6

Via email (preferred method): [fellowships@gov.nl.ca](mailto:fellowships@gov.nl.ca)

Visit our website for more information about the program:

<https://www.gov.nl.ca/education/k12/french/bursaries>

**This program is made available by the Government of Newfoundland and Labrador and by the Government of Canada.**

# Subventions pour visites scolaires Québec, Nouveau-Brunswick et Saint- Pierre 2026-2027

## Description du programme:

Le but de ce programme est d'élargir les horizons de l'élève et de promouvoir l'appréciation de la langue et de la culture francophone, et ce par le moyen de visites au Québec, au Nouveau-Brunswick et à Saint-Pierre et Miquelon. Cette subvention permet le contact avec un milieu majoritaire francophone, ce qui aide à promouvoir la construction identitaire chez les élèves francophones et le développement des compétences linguistiques des élèves pour qui le français n'est pas la langue maternelle.

## Critères d'admissibilité :

3. Les élèves des niveaux 7<sup>e</sup> à 12<sup>e</sup> année **seulement** sont éligibles.
4. Les enseignant(e)s doivent accompagner les élèves et doivent aussi soumettre un rapport écrit **au plus tard 30 jours** après leur retour.

## Documentation :

Toutes les demandes doivent comprendre :

- (i) un itinéraire détaillé des activités culturelles planifiées et
- (ii) un budget.

**NOTE :** Les demandes **ne seront pas acceptées sans un itinéraire et un budget. Si la planification n'est pas finalisée, veuillez l'indiquer dans la demande.**

**NOTE :** Il revient à celui ou celle qui fait la demande de s'assurer que la demande et la documentation requise ont été soumises à travers le formulaire Google avant la date limite.

## Procédure de sélection :

- (i) La priorité sera établie en fonction de la date de la dernière demande de subvention de voyage approuvée de l'école.
- (iii) Les demandes reçues après la date limite seront placées sur la liste d'attente selon leur ordre de réception.
- (iv) Les écoles seront informées du statut de leur demande par courriel après la date limite.

## Conditions de financement :

### 1) Pour le Québec et le Nouveau-Brunswick :

Les écoles qui se rendent au Québec ou au Nouveau-Brunswick recevront les montants suivants afin de contribuer aux coûts du transport aérien :

- (i) 1 000 \$ par élève, jusqu'à un maximum de 30 000 \$ (30 élèves).
- (ii) Un montant forfaitaire de 2,000 \$ pour contribuer aux frais de déplacement des enseignants (qu'il y ait 1 ou 2 enseignants).

### 2) Pour Saint-Pierre :

Les écoles qui se rendent à Saint-Pierre recevront les montants suivants :

- (i) 200 \$ par élève, jusqu'à un maximum de 6,000 \$ (30 élèves), ou 350 \$ par élève (si les élèves participent au programme Francoforum), jusqu'à un maximum de 10,500 \$ (30 élèves).
- (ii) Un montant forfaitaire de 400 \$ pour contribuer aux frais de déplacement des enseignants (qu'il y ait 1 ou 2 enseignants).
- (iii) 1,50 \$ par kilomètre pour un aller-retour entre l'école et Fortune, jusqu'à un maximum de 3,600 \$ (2,400 km).

### 3) Pour Saint-Pierre au départ du Labrador :

Les écoles qui se rendent à Saint-Pierre recevront les montants suivants :

- (i) 1,000 \$ par élève, jusqu'à un maximum de 30 000 \$ (30 élèves).
- (ii) Un montant forfaitaire de 2 000 \$ pour contribuer aux frais de déplacement des enseignants (qu'il y ait 1 ou 2 enseignants).
- (iii) 1,50 \$ par kilomètre pour un aller-retour entre un aéroport situé sur l'île de Terre-Neuve et Fortune, jusqu'à un maximum de 1,200 \$ (800 km).

**NOTE 2 :** Une école peut soumettre **une** seule demande de participation à une subvention pour visites scolaires à Saint-Pierre, au Québec ou au Nouveau-Brunswick à chaque année.

## Pour de plus amples renseignements, veuillez contacter :

Voyages et bourses

Division des programmes et des services

Ministère de l'Éducation et du Développement de la petite enfance

C.P. 8700, St. John's, NL A1B 4J6

Par courriel (méthode préférée) : [fellowships@gov.nl.ca](mailto:fellowships@gov.nl.ca)

<https://www.gov.nl.ca/education/k12/french/bursaries>

**Ce programme est offert par le gouvernement de Terre-Neuve-et-Labrador et par le gouvernement du Canada.**